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KV 15.11.2021 § 133       
12/14.00.00/2021         
 

Liitteenä 7 on alla mainittu liite 15 (valtuustoaloite vaelluskalojen 
palauttamisesta Kemijoelle). 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Tiedoksi Pirkka Aalto 
 
 
KH 08.11.2021 § 392     
       
 

Valtuuston kokouksessa 24.8.2021jättettiin liitteenä 15 olevan 
valtuustoaloitteen vaelluskalojen palauttamisesta Kemijoelle. Aloitteessa 
esitetään, että Kemijärven kaupunki selvittää, miten kaupunki pystyy 
edistämään luonnonmukaisten ohitusuomien tai muiden kalateiden 
rakentamista Kemijoki Oy:n voimalaitoksiin kaupungin alueella sekä 
muualla Kemijoki varressa. 
 
Kemijärven kaupunki edistää vaelluskalojen palautumista Kemijoelle 
edunvalvonnan keinoin mm. osallistumalla erilaisin verkostoihin. Kaupunki 
on jäsenenä Lohijokitiimi yhdistyksessä ja sitä kautta on muka 
vaelluskalojen palauttamiseen liittyvissä hankkeissa ja hankkeiden 
suunnittelussa. 
 
Lapin maakuntaohjelmaan eli Lappi-sopimukseen on vuosille 2022–2023 
tulossa seuraava maininta vaelluskalojen palauttamiseen liittyen: 
”Toimimme lohen ja muiden vaelluskalakantojen lisääntymisedellytysten 
turvaamiseksi maakunnan rakentamattomien ja rakennettujen vesistöjen 
osalta. Edistämme rakennetuilla joilla vaellusyhteyksien avaamista mereltä 
kutualueille. Nykyisissä sekä potentiaalisissa vaelluskalavesistöissä on 
toteutettava ennallistavia, elvyttäviä ja kompensoivia toimia elämän 
monipuolistamiseksi. Uhanalaista ja erittäin uhanalaista elämää on 
vaalittava erityisellä huolella. Lapin liitto toteuttaa vaelluskalatyötä Kemi-
Ounasjoen vaelluskalatyöryhmän kautta.”  Lappi-sopimus on 
maakuntaohjelmana lakisääteinen strategia, joka ohjaa maakunnan 
kehittämistä seuraavan neljän vuoden ajan. 
 

Valmistelija Palvelualuejohtaja Marjo Säärelä, 040 568 2130 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Rantanen Atte Kemijärvi 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää vastauksen valtuustoaloitteeseen 

kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi ja esittää, että valtuustoaloite 
katsotaan loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Anita Ruokamo saapui kokoukseen klo 18.38. 
 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
 
 


